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Presentatörsanteckningar
Presentationsanteckningar
 Hej, jag heter Johanna Lennmalm och är projektledare för gång- och cykelbron mellan Packhuskajen och Hugo Hammars kaj. Jag arbetar på avdelningen stora projekt. 
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Tidigare fattade beslut
• Trafiknämnden 2021-03-18 (§87 4649/20)

1. Trafiknämnden får i uppdrag att återkomma med förslag på alternativ tidplan där bron 
kan tas i drift senast 8 år efter kommunfullmäktiges inriktningsbeslut.

2. Trafiknämnden föreslår kommunfullmäktige att ge trafiknämnden i uppdrag att, 
tillsammans med berörda förvaltningar och bolag, planera för en gång- och cykelbro 
utifrån följande inriktningar:  

• Bron ska vara placerad mellan Packhuskajen och Hugo Hammars kaj inom det 
geografiska område som redovisas i bilden. 

• Den totala projektramen får maximalt uppgå till 900 mnkr i 2020 års prisnivå. 
3.        Trafiknämnden beslutar under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar om ovan: 

• Bron ska erbjuda gående och cyklister minst 4 meter bred trafikyta vardera. 
• Bron ska ha en segelfri höjd på 6-7 meter
• Bron ska ha fri höjd i öppet läge

• Inriktningsbeslut i kommunfullmäktige 2021-09-16 (§13 0637/21):
1. Trafiknämnden får i uppdrag att, tillsammans med berörda nämnder och styrelser, 

planer för en gång och cykelbro över Göta älv i enlighet med trafiknämndens förslag 
och inriktningar: 

• Bron ska vara placerad mellan Packhuskajen och Hugo Hammars kaj inom det 
geografiska området som redovisas i trafiknämndens förslag. 

• Den totala projektramen får maximalt uppgå till 900 mnkr i 2020 års prisnivå. 
2. Inriktningen gäller under förutsättningen att Lindholmsförbindelsen fortsätter planeras 

antingen som en tunnel eller en bro med segelfri höjd på 27 meter. 

• Kommunfullmäktiges budget för 2023: Exploateringsnämnden får i uppdrag att 
påskynda byggnationen av den beslutade gång- och cykelbron. 

• Bifall av yrkande i Exploateringsnämnden 230522: Förslag till beslut: Att 
förvaltningsdirektören får i uppdrag att avbryta arbetet med gestaltningstävling och 
återkomma till nämnden med att ta fram alternativa lösningar. 
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Stenpiren

Frihamnen

Packhuskajen

Hugo Hammars kaj

Presentatörsanteckningar
Presentationsanteckningar
I september 2021 beslutade kommunfullmäktige att gå vidare med planeringen av en gång- och cykelbro mellan Packhuskajen och Hugo Hammars kaj. Och att påbörja arbetet med genomförandestudie, detaljplan och miljödom.Inriktningsbeslutet pekar ut att bron ska vara placerad inom rutan i bilden här, den ska ha en fri höjd i öppet läge, ha en segelfri höjd på 6-7 meter samt ha en bredd på minst 4+4 meter för gång respektive cykel. Den totala projektramen får maximalt uppgå till 900 mnkr i 2020 års prisnivå. Bron finns utpekad som ny fast älvförbindelse i översiktsplanen och detaljplanen i startplan för 2022. I kommunfullmäktiges budget för 2023 har exploateringsförvaltningen fått i uppdrag att påskynda byggnationen av gång- och cykelbron. Projektet arbetar just nu med en fördjupad tidplaneanalys och planerar att återkomma till exploateringsnämnden under hösten 2023. Länsstyrelsens yttrande kring Älvförbindelser i Översiktsplanen: Länsstyrelsen bedömer att det föreslagna läget för en ny gång- och cykelbro mellan Hugo Hammars kaj och Packhuskajen i förhållande till befintliga broar inte kan utgöra skada på riksintresset. Däremot är utformning av bron och eventuella öppettider frågor som kan påverka riksintresset, men det får hanteras i kommande skeden.• •Vad gäller Lindholmsförbindelsen kan Länsstyrelsen acceptera en tunnel under älven, men om kommunen avser att göra en bro så kan Länsstyrelsen på detta underlag inte avgöra påverkan på riksintresset.
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Alternativa vägar för att arbeta med gestaltning

1. Arkitekttävling med nya förutsättningar

2. Parallella uppdrag med prekvalificering 

3. En arkitektfirma arbetar med 
gestaltningsförslag utifrån 
gestaltningsprogram. 

Copyright: Göteborgs Stad.
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1) Arkitekttävling med nya förutsättningar

• Startar med en prekvalificering

• Arkitektfirmorna kommer in i ett skede där projektet 
tagit inriktningsbeslut kring linjeföring och brotyp samt 
att tävlingsprogrammet fastställts

• Upp till fem arkitektfirmor arbetar med samma 
uppdrag i konkurrens

• Juryn fattar konsensusbeslut om vinnande förslag 

• Politiken fastställer beslutet om vinnande förslag 

• Förslaget bearbetas och arbetas in i övrigt pågående 
arbete inom projektet.  

Förslag på beslut att förankra politiskt: 
1. Inriktningsbeslut för:
- Brotyp
- Linjeföring 
- Gestaltningsprinciper
- Fastställande av tävlingsprogram? 
- Fastställande av jury
2. Beslut om brons design

Copyright: Göteborgs Stad.

Presentatörsanteckningar
Presentationsanteckningar
En arkitekttävling är ett sätt för framtagande av gestaltning som följer en vedertagen process och följer för branschen uppsatta tävlingsregler. Det ger en bredd och en konkurrens i framtagandet av designen för bron. För att möjliggöra för de tävlande teamen att fokusera på rätt saker är det bra med så tydliga förutsättningar som möjligt. Exempel på tydliga förutsättningar kan vara att vi vet ungefär hur brons linjeföring ser ut istället för att den är helt fri över älven eller att vi redan vet vilken brotyp vi vill ha. Det kan också vara att den får kosta maximalt xx kronor och ta xx lång tid att bygga. Med nya förutsättningar skulle en arkitekttävling kunna bedrivas genom att vi i projektet tar fram ett tävlingsprogram som går igenom Sveriges Arkitekters tävlingsnämnd i enlighet med tävlingsreglerna och sen också fastställs i exploateringsnämnden. Anonymiserade tävlingsbidrag planeras för att ställas ut för allmänheten under utvärderingsperioden. Ytterligare skulle exploateringsnämnden kunna besluta om vilka som är jurymedlemmar och det är viktigt att juryn fattar konsensusbeslut. Om projektet driver gestaltningsarbetet i tävlingsform kommer varje team att få ett fast arvode och sedan kan vi besluta om vi vill att det även ska finnas prispengar för vinnaren. Tävlingsformen innebär också vi som beställare kan handla upp den vinnande arkitekten för fortsatt bearbetning av det vinnande förslaget och som beställarstöd under projektets gång (option). 
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2) Parallella uppdrag

• Startar med en prekvalificering

• Arkitektfirman kommer in i ett skede där projektet 
tagit inriktningsbeslut kring linjeföring, brotyp och 
gestaltningsprinciper

• Tre arkitektfirmor arbetar med samma uppdrag i 
konkurrens

• Delavstämningar längs vägen

• Ett gestaltningsråd som involverar sakkunniga och 
som skulle kunna involvera politiker kan skapas

• Politiken är med och fattar beslut om vald gestaltning

• Förslaget bearbetas och arbetas in i övrigt pågående 
arbete inom projektet.  

Förslag på beslut att förankra politiskt: 
1. Inriktningsbeslut för:
- Brotyp
- Linjeföring 
- Gestaltningsprinciper
2. Beslut om design. 

Copyright: Göteborgs Stad.

Presentatörsanteckningar
Presentationsanteckningar
Parallella uppdrag är en form för framtagande av gestaltning där flera arkitektteam kan arbeta med samma eller uppgift för att ta fram förslag till gestaltning. Parallella uppdrag föregås av en pre-kvalificering, där arkitektteam upphandlas utifrån från projektet framtagna kriterier, precis som i en tävling. Teamen arbetar på löpande räkning eller till ett fastpris och delavstämningar kan läggas in i processen. I upplägget för parallella uppdrag så köper beställaren förslagsskisser från arkitekterna, men har inte möjlighet att välja team för att gå vidare med till nästa skede då parallella uppdrag inte är en godkänd upphandlingsform i enlighet med LOU, lagen om offentlig upphandling. Projektet kan använda sig av parallella uppdrag för att ta fram gestaltningen för bron. Även om vi arbetar utifrån detta alternativ kommer arkitekterna komma in i ett senare skede än vad vi planerade för i projektets tidigare plan när vi arbetade för en arkitekttävling under år 2023/2024. Precis som i det förra förslaget föreslås projektet tagit inriktningsbeslut kring bland annat linjeföring och brotyp samt tagit fram gestaltningsprinciper för projektet. Processen kommer att inledas med en prekvalificering, därefter kommer tre team få börja arbeta med projektet och ta fram skisser för hur bron skulle kunna utformas och gestaltas. Under processens gång kan de skissande teamen ha avstämningar med en bedömningsgrupp som kan förankra arbetet med ett gestaltningsråd som involverar sakkunniga och som skulle kunna involvera politiker. Bedömningsgruppen väljer en skiss att gå vidare med och Designbeslut fattas av politikerna för vidare inarbetning i projektet. I och med att parallella uppdrag inte är en upphandlingsform i enlighet med LOU slutar uppdraget efter designbeslutet och inarbetning av den vinnande gestaltningen i resterande projekt görs troligen av projektets kontrakterade konsult för GFSen och den fortsatta projekteringen.  



Hållbar stad – öppen för världen

3) En arkitektfirma tar fram förslag efter 
inriktningsbeslut

• En arkitektfirma gestaltar bron
• Arkitektfirman kommer in i ett skede där 

inriktningsbeslut tagits kring linjeföring, brotyp
och gestaltningsprogram 

• Flera tidiga konceptskisser kan tas fram 
• Ett gestaltningsråd som involverar 

sakkunniga och politiken kan skapas
• Politiken är med och fattar beslut om vald 

gestaltning 
• Förslaget bearbetas och arbetas in i övrigt 

pågående arbete inom projektet.  

Förslag på beslut att förankra politiskt: 
1. Inriktningsbeslut för:
- Brotyp
- Linjeföring 
- Gestaltningsprogram 
2. Beslut om design. 

Copyright: Göteborgs Stad.

Presentatörsanteckningar
Presentationsanteckningar
Projektet kan upphandla en arkitektfirma som gestaltar bron och som tar fram ett eller flera tidiga koncept. Det finns ingen fast process att förhålla sig till utan om vi väljer detta koncept kommer projektet skapa en process att förhålla sig till. Processen föreslås bygga på att arkitektfirman kommer in i ett senare skede än vad som var projektets tidigare plan när vi arbetade för en arkitekttävling under år 2023/2024. I detta förslag föreslås projektet tagit inriktningsbeslut kring bland annat linjeföring och brotyp samt ett gestaltningsprogram som tagits fram inom arbetet med detaljplanen och projektet som helhet. Detta innebär att arkitektfirman troligen kommer att komma in efter samrådet för detaljplanen, där projektet bedömer att  projektförutsättningarna är mer säkra än en tidigare involvering skulle inneburit. Arkitekten skapar olika konceptskisser utifrån de givna förutsättningarna ibland annat gestaltningsprogram och tekniska PM och bedöms inom ett gestaltningsråd som involverar sakkunniga och som skulle kunna involvera politiker. Designbeslut fattas av politikerna för vidare inarbetning i projektet. Detta arbetssätt skulle troligen styras till att arkitektfirman jobbar på löpande räkning, det är ingenting som beslutats ännu. �Detta alternativ innebär också att projektet arbetar vidare med teknisk principutformning tills gestaltningen startar och att gestaltningen kommer in i ett senare skede med färre frihetsgrader för arkitekten att arbeta med, vilket kan påverka kvaliteten på gestaltningen.
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Jämförelse mellan alternativen

• Kostnad för tävlingsgenomförande

• Idérikedom – kreativitet

• Styrning och beslut

• Tidsåtgång

Presentatörsanteckningar
Presentationsanteckningar
Kostnad för tävlingsgenomförande:Parallella uppdrag är sannolikt den mest kostsamma tävlingsformen, då den innebär att flera team får fullt betalt för att ta fram förslag. Tävling är sannolikt det billigaste då det fasta arvodet för varje tävlande i allmänhet är lågt och även prispengarna brukar i sammanhanget vara relativt låga. Incitamentet för de tävlande är det fortsatta uppdraget. Att upphandla en (1) arkitekt är ett ekonomiskt mellanalternativ. Idérikedom – kreativitet:Tävlingsformen är den form som ger mest utrymme för kreativitet och idérikedom och är sannolikt den form som ger högst kvalitet på gestaltningen. Parallella uppdrag innebär något mindre och en (1) arkitekt troligen minst. Styrning och beslut:Förfarandet med en (1) ger störst möjlighet till direkt styrning av gestaltningsarbetet. Parallella uppdrag är ett mellanalternativ och tävling minst möjlighet till direkt styrning.Tidsåtgång: Bedömningen är att tidsåtgången för de olika alternativen inte är så stor. Det kan röra sig om någon månad längre eller kortare för någon av processerna, men de kommer inte att göra så stor skillnad på det stora hela. 
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Arbete framåt

• Projektet kommer tillbaka till exploateringsnämnden med förslag till beslut gällande 
gestaltningsfrågor i septembernämnden. 

• Senare under hösten återkommer projektet och återrapporterar gällande tidplanen för 
projektet samt kring inriktningsbeslut i projektet. 
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Kontakt

Johanna Lennmalm
johanna.lennmalm@exploatering.goteborg.se
Exploateringsförvaltningen, Göteborgs Stad
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